
RG.0002.8.2019 
PROTOKÓŁ NR XI/19  

z XI sesji Rady Gminy Narewka 
w dniu 31 października 2019 r. 

 
(początek sesji - godz. 12.00, koniec - godz.13,50) 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Gminy Narewka. 
Prowadzenie obrad: Przewodniczący Rady Gminy p. A. Romańczuk. 
Liczba radnych uczestniczących w sesji: 14 (nieobecna M. Łuksza). 
Listy obecności radnych, sołtysów, mieszkańców, osób zaproszonych i innych osób 
uczestniczących w sesji - w załączeniu do protokołu (załącznik nr 1,2,3,4,5).  

Obrady XI sesji Rady Gminy Narewka otworzył Przewodniczący Rady – p. A. 
Romańczuk, który powitał wszystkich uczestniczących w sesji. Przewodniczący Rady na 
podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach udział bierze 14 radnych, co stanowi 
ilość, przy której Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały (wydruk 
ze stwierdzenia quorum przez system elektroniczny do obsługi sesji –załącznik 1a). 

Następnie przeszedł do przedstawienia porządku obrad: 

Ad. 2.  Przedstawienie porządku dziennego i ewentualna jego zmiana. 

Przewodniczący obrad przedstawił porządek obrad, do którego wniósł propozycję 
zamiany punktu 2 o treści: „Złożenie ślubowania przez członków Młodzieżowej Rady Gminy 
Narewka” z  punktem  3. o treści: „Przedstawienie porządku dziennego i ewentualna jego 
zmiana”. Radni w głosowaniu jawnym przy 13 głosach „za” , 1 radny nie oddał głosu, 
(Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik Nr 6) przyjęli zaproponowana zmianę, a 
następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad z wprowadzoną zmianą, który 
przedstawi się następująco:  

1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy Narewka. 

2. Przedstawienie porządku dziennego i ewentualna jego zmiana. 

3. Złożenie ślubowania przez członków Młodzieżowej Rady Gminy Narewka.  

4. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Narewka dla Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce; 

2. zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 
3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2030; 
4. w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 

młodzieży pobierających naukę na terenie gminy Narewka; 
5. ustanowienia stypendium samorządu gminy Narewka; 
6. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Narewka 
7. rozpatrzenia petycji; 
7. Informacja o analizowanych oświadczeniach  majątkowych.  

8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między X a XI  sesją Rady  Gminy. 



9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

10.  Zapytania i wolne wnioski. 

11.  Zamknięcie obrad XI sesji Rady Gminy Narewka. 

 
W oparciu o wyniki głosowania (14 głosów „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się” ) 

przyjęto zaproponowany porządek obrad. (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik Nr 
7). 

Ad. 3. Złożenie ślubowania przez członków Młodzieżowej Rady Gminy Narewka.  

Przewodniczący Rady odczytała treść ślubowania, tj. „Ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

Młodzieżowej Rady w Narewce sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej Gminy Narewka”, a następnie członkowie Młodzieżowej Rady w osobach:  

1. Dawid Ancutko; 

2. Gabriela Gieryng; 

3. Gabriel Karpiuk; 

4. Jakub Karpiuk; 

5. Maja Kuptel;  

6. Gabriela Krasnopolska; 

7. Michał Ławreszuk; 

8. Aleks Łuszyński; 

9. Aleksandra Łuszyńska; 

10.   Maciej Niedźwiedź; 

11.   Filip Stulgis; 

12.   Jan Wasilczyk. 

złożyli ślubowanie, wypowiadając słowo „ślubuję”. Następnie Przewodniczący Rady, 

Wójt Gminy i Zastępca Wójta złożyli gratulacje z wyboru członków Młodzieżowej Rady. (Tekst 

ślubowania wraz z listą Młodzieżowej Rady stanowi załącznik Nr 8) 

 
Ad. 4. Przyjęcie Protokołu z X sesji Rady Gminy 

Przewodniczący Rady p. A. Romańczuk wystąpił z zapytaniem o uwagi do protokołu, 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie Protokół z X sesji rady 
Gminy. W wyniku przeprowadzonego głosowania 14 głosami „za”, O „przeciw” i 1 
„wstrzymujący się”, Przewodniczący rady stwierdził, że Protokół został przyjęty. (Imienny 
wykaz  głosowania stanowi załącznik Nr 9).  

Ad. 5. Interpelacje i wnioski radnych. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady odczytał pismo radnej W. Bondaruk, która 

wniosła uwagi co do sytuacji mającej miejsce na sesjach w dniach 29 sierpnia 2019r. i 27 

września 2019r., a także udzieloną odpowiedź. (Pismo i odpowiedź stanowi załącznik Nr 10). 

Następnie wystąpił do radnego A. Zdanowskiego z prośbą o zajęcie stanowiska. Pan A. 

Zdanowski zabierając głos odniósł się do przedstawionego tematu  wyjaśniając, że sprawa 

dotyczy innego tematu aniżeli radna zrozumiała i przekazał tylko informacje, które otrzymał.  



W. Bondaruk zabierając głos ustosunkowała się do przedstawionego pisma i 

udzielonej odpowiedzi wyjaśniając, ze nie wnioskowała o wyegzekwowanie zajęcia 

stanowiska miała wyłącznie na celu zobowiązanie do udzielenia odpowiedzi.   

W. Bondaruk wystąpiła z wnioskiem formalnym o przedstawianie przez 

Przewodniczących Komisji krótkiego sprawozdania ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym.  

K. Miszczuk zgłosiła wniosek w sprawie ponownego wystąpienia do Zarządu Dróg 

Powiatowych w sprawie usunięcia zakrzaczeń na odcinku dróg Narewka – Olchówka, a 

także wycięcia suchego drzewa na tym odcinku dróg.  

K. Miszczuk odniosła się do wniosku zgłoszonego na poprzedniej sesji w sprawie 

uciążliwych zapachów ze składowiska odpadów w Olchówce, odczytała udzieloną 

odpowiedź MPO w tym temacie i podkreśliła, że zapach nadal się utrzymuje.  

W tym miejscu Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek formalny 
zgłoszony przez radną W. Bondaruk o treści: „Wniosek aby przewodniczący komisji składali 
na sesjach sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym”. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za” O, „przeciw” i 1 „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący obrad stwierdził, że wniosek formalny został przyjęty i przekazany do 
realizacji. (Imienny wykaz  głosowania stanowi załącznik Nr 11).  

Ad. 6. Powzięcie uchwał w sprawie: 

 

1. udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Narewka dla Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce; 

 
 Sekretarz gminy – J. Chomczuk zabierając głos wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy 
udzielenia dotacji dla SP ZOZ w Hajnówce w kwocie 2 000,00zł na dofinansowanie projektów 
inwestycyjnych związanych z rozbudową i modernizacją infrastruktury budowlano – 
technicznej zakładu. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt 
uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 
13 głosami „za”, O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się”, 1 radny nie oddał głosu,  
Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu 
Gminy Narewka dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce 
została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 12).  

2. zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 
 

 Olesińska A.  – Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu gminy 
od ostatniej sesji. Omówiła szczegółowo projekt uchwały, wyjaśniła, że był przedmiotem 
obrad komisji, które nie wniosły uwag i jednogłośnie zaopiniowały przedstawiony projekt 
uchwały. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a 
następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania 14 głosami 
„za” O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się”. Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym 
wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 13).  
 



3. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2030; 

 Olesińska A.  – Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany wprowadzone do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2019-2030. Omówiła szczegółowo projekt uchwały, wyjaśniła, 
że projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji, które nie wniosły uwag i jednogłośnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad 
przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 14 głosami „za” O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2019-2030 została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem 
głosowania stanowi załącznik Nr 14).  

4. w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie gminy Narewka; 

Sekretarz gminy – J. Chomczuk zabierając głos wyjaśnił, że podjęcie uchwały wynika z 
obowiązujących przepisów prawa i przed uchwaleniem uchwały w sprawie ustalenia 
stypendium samorządu gminy Narewka konieczne jest podjęcie niniejszej uchwały.  Wyjaśnił, 
że projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji, które nie wniosły uwag i jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt. Wobec braku zapytań Przewodniczący 
obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania 14 głosami „za” O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie gminy 
Narewka została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik 
Nr 15). 

5. ustanowienia stypendium samorządu gminy Narewka; 

Sekretarz gminy – J. Chomczuk zabierając głos wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy 
uchwalenia stypendium, który omawiany był na poprzedniej sesji i związany jest z 
uchwaleniem lokalnego programu wspierania edukacji… który omawiany był w poprzednim 
punkcie. Wyjaśnił, że projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji, które nie wniosły 
uwag i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt. Wobec braku zapytań 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 głosami „za” O „przeciw” i 1 „wstrzymujący 
się”. Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie ustanowienia stypendium 
samorządu gminy Narewka została podjęta. (Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania 
stanowi załącznik Nr 16). 

6. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Narewka 

Sekretarz gminy – J. Chomczuk zabierając głos wyjaśnił, że projekt uchwały określa 
regulamin wynagradzania nauczycieli i dostosowany jest do obowiązujących przepisów. 



Wyjaśnił, że projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji, które nie wniosły uwag i 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt. Wobec braku zapytań 
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania 14 głosami „za” O „przeciw” i 0 „wstrzymujący 
się”. Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Narewka została podjęta. 
(Uchwała wraz z Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 17). 

7. rozpatrzenia petycji; 

Sekretarz gminy – J. Chomczuk zabierając głos wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy 
rozpatrzenia petycji wniesionej przez radcę prawnego Konrada Cezarego Łakomego 
dotyczącą petycji w interesie publicznym. W związku z tym zgodnie z obowiązującymi 
procedurami Komisja Skarg i Wniosków przygotowała opinie w sprawie wniesionej petycji i 
zaopiniowała jako bezzasadną wniesioną petycję. Wyjaśnił, że projekt uchwały był 
przedmiotem obrad komisji, które nie wniosły uwag i jednogłośnie zaopiniowały 
przedstawiony projekt uchwały. Wobec braku zapytań Przewodniczący obrad przedstawił 
projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania 14 głosami „za” O „przeciw” i 0 „wstrzymujący się”. Przewodniczący obrad 
stwierdził, że uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta. (Uchwała wraz z 
Imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik Nr 18).  
 

W tym miejscu Przewodniczący obrad ogłosił 15-to minutową przerwę w obradach. 
Po wznowieniu obrad przeszedł do punktu: 

 
Ad.7. Informacja o analizowanych oświadczeniach  majątkowych.  

Przewodniczący Rady przedstawił informację o dokonanej analizie oświadczeń 
majątkowych radnych gminy Narewka złożonych na podstawie ustawy o samorządzie 
gminnym, a także informacje innych podmiotów zobowiązanych do dokonania takiej analizy 
tj. Wojewody Podlaskiego i Urzędu Skarbowego. Następnie Wójt Gminy przedstawił 
informację o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych złożonych przez pracowników 
Urzędu Gminy Narewka zobligowanych do ich złożenia. (Informacja stanowi załącznik Nr 19) 

 
Ad.8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między X a XI sesją Rady  
Gminy. 

Wójt Gminy – J. Gołubowski przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, która, w 

szczególności omówił postępowania dotyczące zamówień publicznych, funkcjonowania jednostek 

ochotniczych straży pożarnych, spraw komunalnych, wodno-kanalizacyjnych, z zakresu budownictwa 

i gospodarki odpadami, a także innych związanych z wykonywanymi zadaniami przez gminę. 

(Załącznik Nr 20) 

Ad.9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

Wójt Gminy wyjaśnił:  
Odnośnie wniosku K. Miszczuk wyjaśnił, że przesłany zostanie do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Hajnówce, celem realizacji. 



Ad.10. Zapytania i wolne wnioski. 

W pierwszej kolejności Sołtys Narewki p. E. Kabać, wyraziła podziękowania dla 
mieszkańca gminy Narewka p. Arkadiusza Szwarca za udzielaną pomoc w sprawie naprawy 
oświetlenia energetycznego, zgłosiła zastrzeżenia co do firmy świadczącej usługi naprawy 
oświetlenia na gminie i wystąpiła z zapytaniem o wyznaczenie terminu spotkania dla 
mieszkańców Narewki ul. Brzozowej i ul. Lipowej.  

Zdanowski A. wystosował podziękowania dla Wójta Gminy za zorganizowania 
uroczystości „Złote Gody” dla w dniu 19 października 2019r. w którym udział wzięło ok. 70 
osób.  

Kardasz Mikołaj – sołtys Siemianówka zgłosił brak oświetlenia ulicznego na ul. Lipowej 
w Siemianówce przy słupie z nr 10, a także zalegające liście przy jesionie obok ośrodka 
zdrowia.  

Kajdewicz Krzysztof podziękował za podsypanie dróg w Skupowie i zgłosił do 
uzupełnienia nawierzchnię do Pana Drozda.  

Bondaruk W. wystąpiła z zapytaniem o informowanie o ogłaszanych naborach na 
wolne stanowiska w Urzędzie Gminy, zaapelowała aby na sesji informować o wolnych 
etatach.  

Bondaruk W. przyłączyła się do podziękowań, a następnie zwróciła się do radnego 
Ciełuszeckiego J. w sprawie artykułu, który ukazał się w jednym z ostatnich numerów NIWY, 
dotyczący budynku po byłej szkole w Skupowie. Wystąpiła z zapytaniem, czy radny nie 
mógłby pewnych spraw poruszać na komisjach, sesjach, w celu ich wyjaśnienia, czy 
koniecznie musi je przedstawiać w mediach. Podkreśliła, że radny w artykule wystosowuje 
zapytanie do sołtysa i radnej, zamiast wystąpić bezpośrednio z takimi pytaniami ewentualnie 
na sesjach, czy posiedzeniach komisji. Odpowiadając na zapytanie w NIWIE wyjaśniła, że ani 
radna ani sołtys niczego w tej sprawie nie może zrobić dlatego że procedura cały czas trwa. 
Następnie wyjaśniła, że dziwi ją fakt, że radny wielokrotnie zamieszcza artykuły zamiast 
zapytać o ich rozwiązanie w Urzędzie, u Wójta, pracowników lub na sesjach. W tym miejscu 
Przewodniczący wyjaśnił, że nie zostanie udzielona odpowiedzi na zapytanie, ponieważ w 
punkcie wolne wnioski głos zabierają sołtysi, a nie radni, którzy mogli zabierać głos w 
punkcie Interpelacje i wnioski radnych.  

Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zapytanie sołtysa E. Kabać wyjaśnił, że umowa 
dotycząca oświetlenia trwa do końca roku, odnośnie spotkania mieszkańcami ustalony 
zostanie termin. Odnośnie braku oświetlenia wniosek zostanie zgłoszony, liście zostaną 
uprzątnięte, droga do p. Drozda zostanie wykonana.  

W tym miejscu głos zabrał p. J. Kalinowski mieszkaniec miejscowości Mikłaszewo, 
który zgłosił w formie pisemnej wnioski w sprawie budowy oświetlenia w Mikłaszewie przy 
posesjach nr 78,80,81, przedstawił protest przeciwko budowie zakładu peletu na terenie 
gminy, a także wniosek w sprawie podjęcia działań związanych ze zmianą miejscowego planu 
zagospodarowania terenu wsi Mikłaszewo oraz związanego z tym szkodliwego oddziaływania 
na środowisko, norm emisji hałasu, zapylenia i innych mających wpływa na mieszkańców 
przyległych działek. (Załącznik Nr 21) 

Wójt ustosunkowując się do zgłoszonych wniosków wyjaśnił: 
-odnośnie oświetlenia wyjaśnił, ze przy przygotowywaniu budżetu na 2020 rok temat 

zostanie rozpatrzony; 
- odnośnie wniesionego protestu przeciwko budowie zakładu produkującego pelet 

wyjaśnił, że gmina podejmuje decyzje w oparciu o obowiązujące przepisy prawa, odbyły się 
spotkania mieszkańców z inwestorem, na którym przedstawiane są uwagi wszystkich stron.  



- odnośnie zmiany miejscowego planu… wyjaśnił, ze teren ten przeznaczony był pod 
działalność przemysłową, w trakcie przygotowywania jest studium zagospodarowania gminy 
Narewki i wniesiony temat zostanie uwzględniony przy jego opracowywaniu.  
 

Ad  11. Zamknięcie obrad XI sesji Rady Gminy Narewka. 
 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodniczący Rady zamknął obrady XI sesji. 

Pełen zapis obrad (transmisja i ścieżka dźwiękowa) dostępny na jest stronie Biuletynu 
Informacji Publicznej Gminy Narewka w zakładce: Strona główna / Rada Gminy / Kadencja 
2018-2023/Transmisje z obrad Rady Gminy /Transmisja z XI Sesji Rady Gminy Narewka. 
(Nagranie z transmisją obrad stanowi załącznik Nr 22). 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokółowała:  
       
Barbara Niewiadomska-Golonko      
Inspektor ds. Rady Gminy, Komisji    Przewodniczący Rady:  
 

   Anatol Romańczuk 
 

 
 


